
ACTA 

Expediente núm.: Órgano colexiado: 

PLN/2022/3 O Pleno 

DATOS DE DESENVOLVEMENTO DA SESIÓN 

Tipo 
Convocatoria 

Ordinaria

Data 27 de xaneiro de 2022 

Duración Desde as 21:00 ata as 22:36 horas 

Lugar SALON  DE  SESIONS  (Adoptaronse  as  medidas  de  seguridade  e 
distanciamento social derivadas da crise sanitaria do Covid-19) 

Presidida por SAMUEL LAGO OZÓN 

Secretario MIGUEL RODRIGUEZ DE VICENTE-TUTOR 

ASISTENTES     (17):

PSDG-PSOE  (4):  D.  Samuel  Lago  Ozón,  Dª  Fátima  Abal  Roma,  Dª  Milagros  Martínez 
Piñeiro e Dª María Cruz Leiro Peña.
SOMOS CAMBADOS (3): D. Xurxo Charlín Trigo, D. Constantino Cordal Rodríguez e D. 
Fernando Patricio Rey
B.N.G. (2):  D. José Luís González Roma e Dª Mariel Oubiña Vázquez.
P.P. (7): D. Luís Aragunde Aragunde, Dª María Isabel Fole Trigo, Dª Sonia Agra Piñeiro, D. 
Juan Ramiro Gómez Blanco, Dª Monica Montserrat Peña Otero, Dª Silvia Fernández Pérez e 
D. José Carlos Trigo Trigo.
CAMBADOS PODE (1): D. José Ramón Abal Varela.

Unha vez verificada polo secretario a válida constitución do órgano,  o presidente abre a 
sesión, polo que se procede á deliberación sobre os asuntos incluídos na orde do día.

A) PARTE RESOLUTIVA 

1.-  Aprobación das actas das sesións celebradas os días 10/11/2021 e 25/11/2021 
(Exptes. PLN/2021/8 e PLN/2021/9)

Dáse conta das actas das sesións celebradas os días 10/11/2021 e 25/11/2021.

O Pleno, por unanimidade, acorda prestarlles a súa aprobación.
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2.-  Expediente  5248/2021.  Adhesión  á  proposta  de  acordo  da  Asociación  de 
Mexilloeiros San Saturnino de Cambados en relación coa derogación do artigo 13.2 
do  Decreto  153/2019  relativo  á  conservación  e  explotación  dos  recursos 
marisqueiros e das algas

Déuse lectura á proposta presentada pola Asociación de Mexilloeiros San Saturnino de 
Cambados por parte de D. Óscar Abal Agra, en calidade de representante da Asociación, 
que foi ditaminada favorablemente pola Comisión Informativa de Medio Ambiente, Mar e 
Medio Rural, cos votos a favor dos grupos municipais de PsdeG-PSOE, Somos Cambados, 
BNG e Grupo Mixto Cambados Pode e tres abstencións do grupo municipal do PP, en 
sesión celebrada o pasado 24.01.2022:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS
No  decorrer  das  ultimas  campañas  de  recolección  de  mexilla  “ materia  prima 
indispensable  e
insubstituíble para obter o mexillón adulto destinado a alimentación da poboación”, 
asistimos
a accións claramente encamiñadas a restrinxir, cada dia mais, as zonas idóneas e 
accesibles  onde  os  titulares  das  bateas  poden  obter,  coseu  arduo  e  perigoso 
traballo, a cría de mexillón que servirá de base para a respectiva campaña.

Recalcamos neste punto o desexo unánime deste sector de deixar inequivocamente fora de 
esta moción,  consideracións  persoais,  políticas  e/ou burocráticas,  pois  estamos fronte a un
problema que pode representar unha sentencia de inoperabilidade e insostenibilidade de todo
o sector pola aprobación de normas, que ao noso entender, aprobáronse de costas aos mais
perxudicados, e sen ponderar adecuadamente o dano económico e social, que se pode causar
a todo un sector que produce Mexillón de óptima calidade nas mais de 3.000 bateas existentes
en Galicia.

Máis de setenta anos pasaron xa dende o comezo desta actividade Mexilloeira, e nunca se
produciron  ataques tan letais  ao sector,  baseados en presuntos  estudos de conservación i
explotación  dos  recursos.  Todos  temos  dereito  a  vivir  dos  nosos  recursos  naturais,  con
responsabilidade e acatando as normas que todos poidamos darnos para unha explotación
respectuosa e sostible dos mesmos.

Cando un bateeiro precisa colleitar mexilla para a súa batea, e exclusivamente ese o traballo 
que  vai  a  realizar  nas  rochas,  e  non  ten  ningún  interese,  como  se  pretende  transmitir  a 
cidadanía dende núcleos interesados, en extraer e destruír outros recursos naturais, e incluso o 
propio medio do que dependen para a súa subsistencia.

Esta procura de cría de mexillón xa foi levada a cabo polos nosos avós, logo polos nosos país,  
e agora por nos, e debe ser viable para os nosos fillos e netos. Como en todo grupo de seres
humans,  sempre  atoparemos  minúsculos  núcleos  que  pretendan  transgredir  a  norma
establecida, iso pasa en calquera ámbito human que analicemos, e para iso existen as Leis que 
deben ser aplicadas, por quen corresponda, con contundencia i exemplaridade. 

Entendemos que poida resultar apetecible para o sector percebeiro, o feito de poder 
engadir  a
súa cesta de productos dispoñibles a Mexilla, a cal pasaría a ser da súa propiedade, 
tendo  en
conta,  que a os mexilloeiros  non se lle permitiría  traballar  en zonas que eles si 
terían accesibles, pero, que historicamente falando, a Mexilla e dos mexilloeiros, así 
como  o  percebe  é  dos  percebeiros,  e  ningunha  empresa,  e  menos  un  sector 
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económico no seu conxunto, pode permitir que a súa subsistencia e viabilidade se 
encontre en mans de terceiros alleos, cuxo único fin seria vender o producto ao 
mellor  ofertante,  sen  máis  consideracións  de  ningún  tipo.
Por  todo isto,  entendemos,  que é a  nosa responsabilidade pedir  a  quen teña a 
potestade  de
ditar normas neste sector, que se revisen os últimos pasos dados, e se volte a orixe 
onde todos convivamos e nos respetemos os un aos outros, e cada quen co seu 
traballo logre contribuír ao engrandecemento das nosas respectivas comunidades.

Por todo o exposto, a Asociación de Mexilloeiros de Cambados, presenta para o seu 
debate  e
aprobación ao Pleno do Concello de Cambados o seguinte: 
ACORDO
“1. Pídese a retirada por parte da Consellería do Mar da normativa recentemente 
aprobada, especificamente o Artigo 13.2 do Decreto polo cal se regula o Réxime de 
Conservación  i
Explotación  dos  recursos  marisqueiros  e  das  algas,  por  consideralo  letal  para  o 
sector
Mexilloeiro.
2.Solicitese que, unha vez sexa atendido o contido do punto anterior, a Consellería 
do  Mar  da
Xunta de Galicia,  convoque aos interlocutores validos do sector mexilloeiro para 
analizar  a
situación creada por mor dos cambios realizados na normativa da extracción da 
Mexilla, e tentar crear entre todos, un punto de encontro respectuoso e sostible, 
para garantir con xustiza i equidade, a viabilidade e sustentabilidade dos intereses 
de tódolos afectados”.

O Sr. Abal Varela (Cambados Pode) di que está de acordo coas peticións da asociación de 
mexilloeiros e solicita un regulamento consensuado co sector sen excluír a ninguén para 
que esta actividade sexa sustentable.

Agradece ao PsdeG-PSOE que retirara a moción para evitar políticas partidistas e que vai 
apoiar en todas as accións que levan a cabo estas actuacións para que se teña en conta 
estas peticións.

O Sr. González Roma (BNG) di que apoiarán esta moción ao considerar ao mexilón como 
un sector fundamental no texido da ría de Arousa. Di querer deixar claro que se produce 
unha inacción da Conselleria que creou unha mesa para tratar deste asunto e non a reuniu 
ou o fixo sen antelación suficiente. 

Defende que desde o BNG xa se presentou unha iniciativa no Rexistro do Parlamento e vai 
nesta liña e pediu unión neste asunto cos percebeiros. Di que a responsabilidade reside na 
Consellería do mar para chegar a un acordo.

O Sr. Cordal Rodríguez (Somos Cambados) saúda aos asistentes representantes do sector 
do mexilón e di que a iniciativa é favorable, o solicita o apoio unánime do Concello de 
Cambados para que outros Concellos poidan apoiar esta iniciativa

O Sr. Aragunde Aragunde (PP) di que votarán a favor dun sector considerado estratéxico. 

Considera que nos últimos tempos non existiu un enfrentamento co sector percebeiro e 
resulta  preciso  continuar  nesta  mesma liña  e  modificar  a proposta  que está enriba da 
mesa.
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Aplaude a forma de plantear a cuestión lexítima por parte da asociación, dialogando con 
todos os grupos políticos municipais, o que traerá como consecuencia o apoio unánime da 
Corporación.

O Sr. Alcalde ratifica o apoio do seu grupo a unha iniciativa que entrou nun conflicto que 
non xenerou esta asociación.

O Sr. Abal Agra, en calidade de representante da Asociación de mexilloeiros San Saturniño 
de Cambados agradece o apoio da Corporación.

Sometido  o  asunto  a  votación,  o  Pleno  da  Corporación,  por  unanimidade  dos  seus 
membros, adopta o seguinte,

ACORDO:

PRIMEIRO.- Pedir a retirada por parte da Consellería do Mar da normativa recentemente 
aprobada,  especificamente  o  Artigo  13.2  do  Decreto  polo  cal  se  regula  o  Réxime  de 
Conservación i Explotación dos recursos marisqueiros e das algas, por consideralo letal 
para o sector Mexilloeiro.

SEGUNDO.-  Solicitar  que,  unha  vez  sexa  atendido  o  contido  do  punto  anterior,  a 
Consellería do Mar da Xunta de Galicia,  convoque aos interlocutores validos do sector 
mexilloeiro para analizar a situación creada por mor dos cambios realizados na normativa 
da extracción da Mexilla, e tentar crear entre todos, un punto de encontro respectuoso e 
sostible, para garantir con xustiza i equidade, a viabilidade e sustentabilidade dos intereses 
de tódolos afectados.

3.-  Expediente  1253/2021.  Resolución  recurso  de  reposición  fronte  acordo  de 
resolución  da  concesión  do  servizo  de  tratamento  de  residuos  industriais  na 
plataforma loxística inversa do polígono industrial “Sete Pías”

O Sr. Secretario da conta do ditame da Comisión Informativa de Obras e Servizos, favorable, 
cos votos a favor dos grupos municipais PsdeG-PSOE, Somos Cambados, BNG e Cambados e 
tres abstencións do grupo municipal do PP do seguinte tenor literal,

“Acordo do Pleno do Concello de Cambados de 10.11.2021 polo que se resolveu,

“1.Desestimar as alegacións e solicitudes presentadas pola UTE Escor S.L. e Soil Recovery S.L 
en base á motivación dos antecedentes da presente Resolución considerando que concorre a 
causa de resolución do artigo 223 f) do Real Decreto Lexislativo 3/2011 do 14 de novembro “O 
incumprimento das restantes obrigas contractuais esenciais” e non a alegada polo contratista 
nos seus escritos presentados nesta Administración “Imposibilidade de executar a prestación 
nos termos inicialmente pactados” prevista no artigo 223 g) do Real Decreto Lexislativo 3/2011 
do 14 de novembro ordenando a acumulación co expediente 2307/2021 ao gardar entre sí unha 
identidade sustancial. 
2.Resolver o contrato de xestión indirecta da concesión do servizo de tratamento de residuos 
industriais non perigosos na plataforma loxística inversa do polígono industrial “Sete Pías” no 
termo municipal de Cambados por incumprimento culpable das obrigas contractuais esenciais 
por parte da contratista, e ordenar a incautación das garantías do contrato”se desestiman as 
alegacións  e solicitudes  presentadas  pola  UTE Escor  S.L.  e  Soil  Recovery  S.L  en  base á 
motivación dos antecedentes da presente Resolución considerando que concorre a causa de 
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resolución  do  artigo  223  f)  do  Real  Decreto  Lexislativo  3/2011  do  14  de  novembro  “O 
incumprimento das restantes obrigas contractuais esenciais” e non a alegada polo contratista 
nos seus escritos presentados nesta Administración “Imposibilidade de executar a prestación 
nos termos inicialmente pactados” prevista no artigo 223 g) do Real Decreto Lexislativo 3/2011 
do 14 de novembro ordenando a acumulación co expediente 2307/2021 ao gardar entre sí unha 
identidade sustancial.”
Recurso  de  reposición  interposto  pola  UTE Escor  S.L.  e  Soil  Recovery  S.L   (Rexistro  de 
Entrada  do  10.12.2021),  contra  a   no  que  solicita  a  suspensión  da  execución  do  acto 
impugnado.

Informe de Secretaria de 10.01.2022.

Resolución do Pleno do Concello de Cambados de 11.01.2022 pola que se acorda:
“1.Desestimar a solicitude de suspensión do acordo do Pleno do Concello de Cambados de 
10.11.2021 achegada pola UTE Escor S.L. e Soil Recovery S.L, dado que non se aprecia a 
concorrencia de ningunha das causas de nulidade de pleno dereito que establece o artigo 47.1 
da Lei 39/2015, do 1 de outubro de procedemento administrativo común das administracións 
públicas, nin se aprecia que da execución da resolución do que pretende a suspensión se lle 
puideran causar ao recorrente prexuízos de imposible ou difícil reparación, de acordo co artigo 
117  da  Lei  39/2015  do  1  de  outubro  de  procedemento  administrativo  común  das 
administracións públicas.
2.Notificar a presente Resolución á mercantil interesada.”

Informe de Secretaría de 19.01.2022 que nos seus fundamentos xurídicos di,

“1.Queda acreditada a condición da mercantil interesada no expediente, en canto o promove 
como titular dun dereito ou interese lexítimo individual, de acordo co disposto no artigo 4 da Lei  
39/2015 do 1 de outubro.
2.De acordo co artigo 112 da Lei 39/2015 do 1 de outubro contra as resolucións e os actos de 
trámite, se estes últimos deciden directa ou indirectamente o fondo do  asunto, determinan a 
imposibilidade de continuar o procedemento, producen indefensión ou prexuízo irreparable a 
dereitos e intereses lexítimos, poderán interpoñerse polos interesados os recursos de alzada e 
potestativo  de  reposición,  que  caberá  fundar  en  calesquera  dos  motivos  de  nulidade  o 
anulabilidade previstos nos artigos 47 e 48 desta Lei.

O artigo 123 da Lei 39/2015 do 1 de outubro determina que,

“1.Os  actos  administrativos  que  poñan  fin  á  vía  administrativa  poderán  ser  recorridos 
potestativamente  en  reposición  ante  o  mesmo  órgano  que  os  houbese  ditado  ou  ser 
impugnados directamente ante a orde xurisdiccional contencioso administrativa.

2.Non  se  poderá  interpoñer  recurso  contencioso-administrativo  ata  que  sexa  resolto 
expresamente ou se producise a desestimación presunta do recurso de reposición interposto.”

Neste caso o acto ditouse polo Pleno correspondendo a este último órgano a Resolución do 
recurso.

Os prazos administrativos se computan de acordo co disposto no artigo 30 da Lei 39/2015 o cal  
determina  que  se  o  prazo  se  fixa  en  meses,  como  resulta  no  caso  plantexado,  estes 
computaranse a partir do día seguinte a aquel no que teña lugar a notificación ou publicación 
do  acto  de  que  se  trate.  Neste  caso  a  Resolución  foi  notificada  á  interesada  o  pasado 
11.11.2021, interpoñéndose o recurso no Rexistro o 11.12.2021.

O recurso foi interposto, pois, en prazo.
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A solicitude de suspensión planteada pola  recorrente no “OTROSÍ”  xa foi  resolta  mediante 
acordo do Pleno do Concello do pasado 11.01.2022.

En canto ao fondo do asunto:

A recorrente plantea os mesmos argumentos que foron desestimados polo Pleno Municipal en 
Resolución de 10.11.2021 remitíndose esta Secretaria, igualmente, aos postos de manifesto no 
seu informe de 15.07.2021.

O Pleno Municipal na súa Resolución de 10.11.2021 rebatía as alegacións da concesionaria 
facendo valer:

“a)Existe unha causa de resolución anterior ás alegadas polo Concello: a imposibilidade de 
prestar  o  servizo  nos  termos  inicialmente  pactados  e  como  consecuencia  de  de  acordos 
adoptados pola Administración con posterioridade ao contrato.

A  estes  efectos  fai  valer  o  Ditame  pericial  sobre  a  actual  razonabilidade  económica  das 
condicións  en  base  ás  cales  se  articulou  o  proxecto  da  Plataforma  logística  emitido  por 
Accuracy en data de 22.09.2014

Idénticos  argumentos  foron  os  utilizados  pola  alegante  na  súa  solicitude  de  resolución  do 
contrato por mutuo acordo presentada o 29.10.2014, desestimada pola Administración en data 
de 28.01.2015.

O citado acordo foi declarado conforme a dereito por sentenza do Xulgado do Contencioso 
Administrativo nº 2 de Pontevedra que foi  revocada pola Sentenza do Tribunal  Superior  de 
Xustiza de Galicia 00446/2017 polo que se resolveu estimar parcialmente o recurso planteado 
pola  UTE Estévez  Container  Orensanos  SL e  Soil  Recovery  SL e  revocar  a  sentenza  do 
Xulgado  do  Contencioso  Administrativo  nº  2  de  Pontevedra,  aos  sós  efectos,  de  acordar 
retrotraer  procedimentalmente  a  fin  que  polo  Consello  Consultivo  de  Galicia  se  emitse  o 
preceptivo ditame omitido.

Neste sentido,  o Consello Consultivo en informe emitido en data de 30.10.2019 considerou 
innecesaria a súa intervención no procedemento ao non constatarse á oposición do contratista 
a resolución do contrato.

A  cuestión  zanxouse  polo  Pleno  municipal  en  data  de  30.01.2020  e  de  forma  definitiva 
mediante  acordo  plenario  de  30.07.2020  polo  que  se  desestimou  o  recurso  de  reposición 
interposto pola UTE confirmando o acordo adoptado polo Pleno do Concello de Cambados, de 
data 30 de xaneiro do 2.020, sobre desestimación da solicitude de resolución de mutuo acordo 
do Contrato de recollida, transporte, xestión e tratamento de residuos industriais e / ou urbanos 
na Plataforma loxística inversa do Polígono industrial  de Sete Pías, subscrito en data 16 de 
setembro do 2.010, entre o IPESPO e a citada mercantil.

O citado acordo resultou firme e definitivo en vía administrativa ao non haber sido recorrido pola 
UTE
 
Ademáis, sobre este particular poñer en énfase que xa existen pronunciamentos xudiciais que 
veñen acreditar que as liquidacións que foron xiradas pola Administración resultaron conformes 
á dereito  e  aos  pregos  de cláusulas  (sentenza do Tribunal  Superior  de  Xustiza de Galicia 
357/2019 en recurso de apelación 4447/2016 de 20.06.2019, que ven confirmar a sentenza 
202/2016 do Xulgado do Contencioso Administrativo nº 3 de Pontevedra que cita a alegante)  
nas que se fai referencia ao que ven reiterando o Tribunal Supremo sobre a invariabilidade das 
condicións  dos  contratos  e do principio  de  risco e ventura  alegado pola  Administración  no 
expediente (STS de  28.01.2015, recurso 449/2012).
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b)Non se produciu o incumprimento das obrigas esenciais cualificadas como tales no prego e 
se alega a presunta prescrición da acción para resolver o contrato.

Considera este Concello que si se produciu ese incumprimento e que a non realización do 
investimento incial; o impagamento regular do canón e, por riba de todo, a acreditación da falta 
da  prestación  obxecto  do  contrato  con carácter  regular  se deben considerar  como obrigas 
contractuais esenciais tal e como se pon de manifesto nos antecedentes da proposta.

En canto á alegación da presunta prescrición da acción para resolver o contrato cabe referirse 
a que os contratos de xestión de servizos públicos, pola súa natureza, considéranse de tracto 
sucesivo e, polo tanto, non cabería alegar a prescrición das obrigas que del se derivan.

A estes efectos reseñar que o propio alegante cita o artigo 1964 do Código Civil que se refire a 
que nas obrigas continuadas de facer ou non facer, o prazo comenzará cada vez que estas se 
incumpran.

Admitir este argumento daría lugar á imposibilidade de resolver un contrato administrativo.
 
c)A UTE está abonando o canón da concesión.

A UTE non está abonando o canón da concesión que se se corresponde coa cantidade anual 
de 104.400 €, IVE incluído.

Os  ingresos  que  alega  a  UTE  na  súa  alegación  (30796,17  €  e  25.000  €)  son  recentes 
(28.02.2020 e 30.07.2020),  e son tramitados pola Excma Deputación de Pontevedra tras o 
acordo do Pleno do Concello de 28.11.2019 polo que se delegou nesta entidade a xestión, 
inspección,  liquidación e recadación voluntaria  e executiva,  dos ingresos de dereito  público 
derivados  da  xestión  do  contrato  subscrito  para  a  xestión  indirecta  do  Praza do  Concello, 
servizo  de  tratamento  de  residuos  industriais  na  Plataforma  Loxística  Inversa  do  Polígono 
Industrial  de  Cambados,  e  moi  alonxados  do  importe  total  da  débeda  acumulada  por 
incumprimento  de  pago do canón,  que deberá  cuantificarse no momento  da liquidación  do 
contrato.

d)Non se produciu un abandono do servizo.

Si se produce un abandono do servizo na actualidade que ven acreditada pola documentación 
de Tesouraría e dos informes da Policía Local incorporados aos expediente.

Se incorpora, igualmente, informe da Policía Local que abunda en que non existe actividade na 
nave e que se corresponde co periodo de inspección realizado no mes de novembro.

Nun dos informes mesmo se chega a identificarse a un vixilante da nave que declara que a 
mesma carece de total actividade. 

e)Non procede a incautación das garantías

Si  procede á incautación  das garantías  tal  e como establece o parágrafo 5.2 do prego de 
cláusulas  que  establece  que,  “Cuando  el  contrato  se  resuelva  por  causa  imputable  al 
contratista, el Ayuntamiento de Cambados procederá de forma inmediata a incautar la fianza 
constituída y determinará, a continuación, el importe de los daños y perjuicios causados que 
deberán soportados por el mismo”.

Esta  cuestión,  ademáis,  foi  resolta  pola  sentenza  do  Tribunal  Supremo  3092/2019  de 
30.09.2019 que interpreta os  núms. 4 e 5 do artigo 208 da Lei 30/2007, do 30 de outubro, de 
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Contratos do Sector Público (LCSP ) que conclúe que,

“la incautación constituye una medida de la administración en aras a garantizar el pago del  
importe de los daños y perjuicios causados en los casos de resolución del contrato, amparada 
por el art. 88 de la Ley 30/2007, del 30 de octubre, y actualmente el art. 110, d) de Contratos 
del Sector Público, Ley 9/2017, de 8 de noviembre, de Contratos del Sector Público por lo que 
no resulta preciso la valoración previa de los daños para acordar aquella”.

A actuación da Administración local ao longo de todo o periplo que rodea a este contrato foi 
axustada  a  dereito  (téñanse  en  conta  as  catro  sentenzas  firmes  recaídas  ao  longo  dos 
procedementos liquidatorios e resolutorios sobre os que recae causa xulgada) e consecuente 
(denegándose a solicitude de resolución por mutuo acordo ao detectar os incumprimentos da 
contratista  e instando a resolución do contrato por estes incumprimentos).  A xudicialización 
creada pola contratista contribuíu decisivamente nos retrasos da resolución do contrato que 
agora esta alega.

Sí que se considera preciso centrar  a causa de resolución no incumprimento das restantes 
obrigas contractuais esenciais por parte do contratista que resulta de aplicación en virtude do 
disposto no artigo 223 f)  do Real  Decreto Lexislativo 3/2011 do 14 de novembro unha vez 
acreditada  a  gravidade  dos  incumprimentos  e  o  propio  abandono  do  servizo  por  parte  da 
contratista.”

Abundar na aplicabilidade do principio de risco e ventura que é de aplicación á execución do 
contrato en virtude do artigo 199 da Lei  30/2007 do 30 de outubro de contratos do sector  
público 

A sentenza do TSJ de Madrid do 3 de abril de 2006 aborda esta cuestión baixo os seguintes 
argumentos,

“si  se  admite  la  posibilidad  de  mantener  el  equilibrio  financiero  del  contrato  mediante  la 
coparticipación  en  los  riesgos  de  ambas  partes,  es  porque  de  este  modo  se  garantiza  la 
continuidad y buena prestación  del  servicio,  en el  que la  Administración  está directamente 
interesada, y en este fundamento insiste siempre tanto la doctrina como la jurisprudencia, que 
dejan bien claro que no se trata de salvar al contratista privado a toda costa de los riesgos que  
no  son  imputables  directa  o  indirectamente  a  la  Administración,  sino  de  velar  por  el 
mantenimiento del servicio, de manera que cuando éste no está en juego rige el principio del 
riesgo y ventura para el contratista (…) de modo que el contratista no tiene una especie de 
seguro a cargo de la Administración que le cubra de todos los riesgos de su actividad, pues la 
actividad empresarial  es por esencia imprevisible,  y del  mismo modo que la marcha de los 
acontecimientos puede determinar ganancias para el empresario, esta misma marcha puede 
hacer que sufra pérdidas y no por ello tales pérdidas ha de compartirlas siempre y en todo caso 
la otra parte contratante -pues el que arriesga su dinero en un negocio asume como premisa 
que determinadas actividades son de suyo una apuesta en la que se puede ganar o perder-, en 
este caso la Administración, y es por esta razón por la que el Tribunal Supremo acude en casos 
como el presente a la aplicación del más tradicional principio propio de la contratación privada 
de la cláusula “rebus sic stantibus”, que desde luego no garantiza tampoco y en todo caso las 
eventuales  pérdidas  que pueda padecer  uno de los  contratantes”.  En lógica  consecuencia, 
continúa la misma Sentencia, “es una constante en la Jurisprudencia que aplica la teoría del  
riesgo imprevisible la exigencia de que la ruptura de equilibrio financiero del contrato se deba a 
circunstancias y  alteraciones económicas extraordinarias, anormales, imprevistas y profundas 
que afecten grandemente a éste (Sentencias de la Sala Tercera del Tribunal Supremo de 30 de 
Abril de 1.999, 20 de Mayo de 1.999 y 30 de Abril del 2.001, entre otras). (…) dice la Sala  
Tercera del Tribunal Supremo en Sentencia de 17 de Enero del 2.001 que “la aplicación de la 
cláusula “rebus sic stantibus”, desde la perspectiva del art. 1258 del Código Civil, ha permitido 
afirmar al Tribunal Supremo, Sala Primera, que la imprevisibilidad ha de acreditarse en forma 
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racionalmente contundente y decisiva (Sentencia de 23 de Junio de 1.997)” (fuente: Tribunal 
Administrativo de Navarra. www.navarra.es. Nº res 06073/13).”

Neste caso a recorrente  presentou na documentación  económica da  súa oferta  “Sobre  C”, 
estudio  de fluxo e viabilidade económica que partía  das  mesmas  hipóteses de  entrada de 
materiais  contidas no estudo de viabilidade aportado co prego de condicións que agora se 
rebate  e que o sitúan baixo o principio  de  risco e ventura  que anteriormente  se poñía  de 
manifestó.

En canto a que os incumprimentos detectados non foron definidos nos pregos e  no contrato 
como “obrigas contractuais esenciais” cabe remitirse as consideracións xurídicas manifestadas 
por esta Secretaría que agora se reproducen,

“Pois ben, o Consello Consultivo de Madrid en ditame 403/2013 establece que,

“Sin  perjuicio  de  ello,  este  Consejo  se  ha  planteado  en  anteriores  ocasiones  (dictámenes 
631/11 y 324/13), la posibilidad de resolver aun cuando no se haya consignado expresamente 
el carácter esencial de determinada obligación. Ya decíamos en el último Dictamen citado que 
se trata  de  evitar  las  desfavorables  consecuencias  que para  el  interés  general  se podrían 
derivar  de  una  interpretación  estricta  de  la  norma  que  impidiese  la  resolución  ante 
incumplimientos de obligaciones esenciales no recogidos expresamente, por el hecho de una 
defectuosa elaboración de los pliegos o del contrato.

Además,  la  exigencia  legal  de  consignación  de  los  incumplimientos  de  las  obligaciones 
esenciales del contrato no puede suplir a los elementos que son “esenciales” de dicho contrato 
según el propio ordenamiento jurídico, y que cuando son transgredidos deben dar lugar a la 
nulidad o resolución. Es decir, los pliegos deberán recoger aquellas causas que, precisamente,  
por no ser a priori esenciales, el órgano de contratación quiere otorgarles tal carácter, pero ello  
sin perjuicio de poder considerar como causa de resolución un incumplimiento que afecte a un 
elemento esencial del contrato. Esta es la finalidad de la norma, interpretación teleológica que 
debe estar presente en su aplicación.”

Aludir, igualmente ao Dictame do Consello Consultivo de Castilla y León (Dictame 115/2014, de 
11 de abril) que facendo un repaso á doutrina e xurisprudencia sobre o particular expón que,

“También se consideró así en un procedimiento de resolución de un contrato de gestión de 
servicio  público.  En  tal  supuesto  el  pago  del  canon  no  se  calificó  expresamente  como 
obligación esencial ni en los pliegos ni en el contrato, lo que podría limitar a priori la resolución  
del contrato por tal causa. Sin embargo, la omisión de la calificación del carácter esencial no 
obsta para que la Administración,  justificando debidamente la esencialidad de la obligación, 
pueda proceder a la resolución contrato por este motivo.

Esta posibilidad de atribuir  carácter  esencial  a obligaciones no calificadas como tales en el 
contrato o en los pliegos se admite también por otros órganos consultivos. Así,  el  Consejo  
Consultivo de Madrid, en el Dictamen 408/2011, señala: “En este punto, la indiscutida exigencia 
legal (art. 206 g) y jurisprudencial (SSTS, Sala 3ª, de 26/1/01, 14/6/02 y 25/5/04) de que los 
incumplimientos se refieran a obligaciones `esenciales´ del contrato limita en buena medida la 
potestad resolutoria de la Administración, pero ello no significa que la Administración no pueda 
hacer uso de esa facultad ante incumplimientos del contratista esenciales pero no calificados 
como  tales  en  los  pliegos  o  en  el  contrato.  Como  ha  señalado  el  Tribunal  Supremos  en 
numerosas  sentencias  (así  por  ejemplo  SSTS,  Sala  3ª,  de  6/4/87  y  14/11/00),  en  su 
determinación  deben  ponderarse  las  circunstancias  concurrentes,  al  objeto  de  alcanzar  la 
necesaria  y  debida  proporcionalidad  entre  los  hechos  y  sus  consecuencias,  valorando, 
conforme a la buena fe y la equidad, el grado de infracción de las condiciones estipuladas y la  
intención del contratista. Además, se impone que por parte de la Administración se lleve a cabo  
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una adecuada justificación del carácter esencial de cada uno de los incumplimientos alegados”.  
En el  mismo sentido se pronunció la Junta Consultiva de Contratación Administrativa de la 
Comunidad Autónoma de Aragón, en su Informe 20/2011, de 12 de septiembre.

De acuerdo con ello, resulta evidente que el pago del canon constituye, junto a la explotación  
del servicio, una de las obligaciones básicas del contrato suscrito, por lo que se consideró en 
este caso como obligación esencial.

El carácter esencial de la obligación de abonar el canon, cuyo incumplimiento se reiteró dos 
años consecutivos, junto a la aparente voluntad rebelde del contratista al pago, determinó que 
en  este  caso  se  apreciara  la  concurrencia  de  una  causa  de  incumplimiento  imputable  al 
contratista, incardinable en la letra  f) del artículo 206 del LCSP, y, por ello, la procedencia de la  
resolución contractual.”

Neste caso, a falta de prestación do obxecto do contrato, o incumprimento dos investimentos 
comprometidos e a falta de pago do canón constitúen incumprimentos esenciais deste contrato 
que veñen probar o abandono do servizo por parte do contratista, e a necesidade de proceder á 
resolución culpable do contrato sen maior dilación tendo en conta o prazo transcurrido desde a 
detección destes incumprimentos.”

Cabe citar, igualmente, o ditame do Consello Consultivo de Madrid 442/2011 que di que,

“… En relación a las causas de resolución, el artículo 206 de la Ley 30/2007, de 30 de octubre,  
tipifica como tal: “g) el incumplimiento de las restantes obligaciones contractuales esenciales, 
calificadas como tales en los pliegos o en el contrato”. La cláusula 44 del pliego de cláusulas 
administrativas particulares se remite al artículo 206 de la Ley para la fijación de las causas de 
resolución, sin perjuicio de tipificar otros supuestos.

A tenor del artículo 206 de la Ley resulta claro que para que el incumplimiento sea eficiente 
como causa relevante de la resolución, ha de ser un incumplimiento esencial del contrato, al  
referirse el precepto a las “obligaciones contractuales esenciales, calificadas como tales en los 
pliegos o en el contrato”. Esta redacción de la LCSP, ha sustituido la prescripción hasta ahora 
vigente en el  artículo 111,g)  TRLCAP, tratando de poner coto, en garantía  de la seguridad 
jurídica y el rigor en la redacción de los documentos contractuales, a los abusos interpretativos 
sobre  la  consideración  de  lo  esencial  en  la  práctica  administrativa,  a  la  vista  de  pliegos 
contractuales redactados sin la necesaria concreción y proporcionalidad.

En  los  pliegos  contractuales  que  forman  parte  de  este  expediente,  no  hay  manifestación 
expresa  de  cuales  obligaciones  del  contrato  deben  tenerse  por  esenciales  a  los  efectos 
resolutorios, puesto que como hemos indicado, la cláusula 44 del PCAP se remite al artículo 
206  para  determinar  las  causas  de  resolución,  y  el  capítulo  V  de  dicho  Pliego  relativo  a 
“Derechos y obligaciones del contratista”, viene a establecer las mismas de modo genérico , sin 
aludir a su carácter esencial o no.

En este punto, la indiscutida exigencia legal (art. 206 g) y jurisprudencial (SSTS, Sala 3ª, de 
26/1/01, 14/6/02 y 25/5/04) de que los incumplimientos se refieran a obligaciones “esenciales” 
del contrato limita en buena medida la potestad resolutoria de la Administración, pero ello no 
significa que la Administración no pueda hacer uso de esa facultad ante incumplimientos del  
contratista esenciales pero no calificados como tales en los pliegos o en el contrato. Como ha 
señalado el Tribunal Supremos en numerosas sentencias (así por ejemplo SSTS, Sala 3ª, de 
6/4/87 y 14/11/00), en su determinación deben ponderarse las circunstancias concurrentes, al 
objeto  de  alcanzar  la  necesaria  y  debida  proporcionalidad  entre  los  hechos  y  sus 
consecuencias, valorando, conforme a la buena fe y la equidad, el grado de infracción de las  
condiciones estipuladas y la intención del contratista. Además, se impone que por parte de la 
Administración se lleve a cabo una adecuada justificación del carácter esencial de cada uno de 
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los incumplimientos alegados.

En anteriores dictámenes de este Consejo, si bien, hemos de decir, interpretando el artículo 
111,  g) TRLCAP, se ha entendido que cláusulas contractuales esenciales son aquéllas que 
tienden a la determinación y concreción del  objeto del  contrato y que por tanto derivan del  
mismo, de forma que su incumplimiento determinaría que no se alcanzara el fin perseguido por 
el contrato. Así, se ha dicho, la interpretación del artículo 111 g) de la LCAP debe hacerse bajo 
el prisma de la jurisprudencia que considera que para apreciar la existencia de una causa de 
resolución “el incumplimiento ha de ser grave y de naturaleza sustancial”, como se establece 
entre otras en Sentencia del Tribunal Supremo de 25 junio 2002 y Sentencia de 2 de abril de 
1992.

De lo expuesto hasta ahora puede extraerse una conclusión esencial a los efectos que aquí 
interesan y es que, la potestad administrativa de resolución de un contrato administrativo ha de 
sujetarse  a  unos  límites  derivados  del  respeto  de  la  legalidad  y  del  principio  de  buena  fe 
contractual, tal y como viene siendo entendido por la jurisprudencia cuando se trata de extinguir  
un  vínculo  de  esta  clase.  Ello  puede  suponer,  en  algunos  casos,  la  prohibición  de  una 
interpretación  literal  de determinadas cláusulas  del  contrato y  la  necesaria  limitación  de su 
alcance, en el sentido apuntado de requerirse que el incumplimiento se refiera a una obligación  
esencial del contrato y sea obstativo para la realización de las prestaciones en que consista su 
objeto.”

Pero é que, a maiores, cabe apreciar que o propio prego configuraba como infracción moi grave 
na súa cláusula 4.7 b) á “paralización ou falta de prestación do servizo contratado, excepto 
cando  elo  obedeza  a  forza  maior”  (como  resultou  probado  no  expediente),  prevéndose  a 
posibilidade de que a súa concorrencia puidese dar lugar,  indistintamente,  á imposición de 
penalidades ou á resolución do contrato e a incautación da garantía definitiva do contrato.

Tendo en conta a gravidade do incumprimento (que deu lugar ao abandono do servizo, algo 
que  aseveran  os  informes  incorporados  ao  expediente  e  que  ata  chega  a  recoñecer  a 
paralización deste, sen posibilidade de reanudación, tendo en conta que o propio contratista 
pretende  a  resolución  contractual,  igualmente)  habilitaría  a  súa  resolución  seguíndose  os 
trámites que a Lei prevé para a súa consecución ao dar lugar a o incumprimento dunha obriga  
contractual de carácter esencial que afecta á esencia mesma do contrato e que engloba ao 
resto de obrigas contractuais que son de aplicación.

Non existiría, pois, unha causa de resolución anterior á alegada polo Concello sen que resulte 
probado polo recorrente que o funcionamento do punto limpo municipal do Concello sexa causa 
dos incumprimentos contractuais que se advirten e tendo en conta a obriga que ten o Concello 
de  recollida  de  residuos  no  exercicio  das  súas  competencias,  máxime  cando  a  prestación 
contractual  obxecto  do  expediente  decaeu  nunha  falta  de  total  actividade,  e  que  a  planta 
pretendía  unha  xestión  de  residuos  carácter  supramunicipal  dos  Concellos  da  comarca do 
Salnés  e  limítrofes  que  trascendía  a  Cambados,  segundo  se  desprende  do  proxecto  de 
mecanización e viabilidade económica da plataforma.

Inicidir  en que as alegacións presentadas pola recorrente coinciden coas xa presentadas no 
trámite de audiencia que foron desestimadas de forma motivada mediante a Resolución do 
Pleno de 10.11.2021, agora impugnada. 

A resolución do incidente compete ao Pleno, en canto órgano emisor do acto impugnado. 

Vistas as consideracións xurídicas anteriores, a xuízo deste informante, procedería a adopción 
do seguinte,

ACORDO:
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1.Admitir o recurso de reposición interposto pola UTE Escor S.L.e Soil Recovery S.L contra o 
acordo do Pleno do Concello de Cambados de 10.11.2021 ao haberse interposto en tempo e 
forma.

2.Ratificar a desestimación da solicitude de suspensión do acordo do Pleno do Concello de 
Cambados de 10.11.2021 achegada pola UTE Escor S.L. e Soil Recovery S.L, dado que non se 
aprecia a concorrencia de ningunha das causas de nulidade de pleno dereito que establece o 
artigo  47.1  da  Lei  39/2015,  do  1  de  outubro  de  procedemento  administrativo  común  das 
administracións públicas, nin se aprecia que da execución da resolución do que pretende a 
suspensión se lle puideran causar ao recorrente prexuízos de imposible ou difícil reparación, de 
acordo co artigo 117 da Lei 39/2015 do 1 de outubro de procedemento administrativo común 
das administracións públicas.

3.Desestimar o recurso de reposición interposto pola motivación exposta.

4.Notificar a presente Resolución á mercantil interesada.”

En uso das competencias atribuídas ao Pleno do Concello pola Disposición Adicional Segunda 
da Ley 30/2007, do 30 de outubro de contratos do sector público, en redacción coincidente coa  
do Real  Decreto Lexislativo 3/2011 do 14 de novembro e polo  que se propón ao Pleno a  
adopción do seguinte,

ACORDO:

1.Admitir o recurso de reposición interposto pola UTE Escor S.L.e Soil Recovery S.L contra o 
acordo do Pleno do Concello de Cambados de 10.11.2021 ao haberse interposto en tempo e 
forma.

2.Ratificar a desestimación da solicitude de suspensión do acordo do Pleno do Concello de 
Cambados de 10.11.2021 achegada pola UTE Escor S.L. e Soil Recovery S.L, dado que non se 
aprecia a concorrencia de ningunha das causas de nulidade de pleno dereito que establece o 
artigo  47.1  da  Lei  39/2015,  do  1  de  outubro  de  procedemento  administrativo  común  das 
administracións públicas, nin se aprecia que da execución da resolución do que pretende a 
suspensión se lle puideran causar ao recorrente prexuízos de imposible ou difícil reparación, de 
acordo co artigo 117 da Lei 39/2015 do 1 de outubro de procedemento administrativo común 
das administracións públicas.

3.Desestimar o recurso de reposición pola motivación exposta nos antecedentes da presente 
Resolución.

4.Notificar a presente Resolución á mercantil interesada.”

O Sr. Alcalde di que se trata de resolver o recurso de reposición interposto pola UTE contra 
o  acordo  plenario  de  novembro  de  2021  no  que  se  incide  nos  mesmos  argumentos 
utilizados e que xa foron desestimados.

O Sr. Aragunde Aragunde (PP) interesase pola situación procedimental do expediente no 
relativo a se caben máis recursos contra os acordos municipais e se o Concello podería 
tomar posesión da nave.

O Sr. Secretario aclara que a única vía de recurso procedente sería a xudicial e de que o 
acordo municipal,  unha vez que se denegou a suspensión de forma expresa, habilitaría 
para a apertura da fase de liquidación do contrato e para a toma de posesión do inmoble.
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Sometido a votación o Pleno, por unanimidade dos seus membros, adopta o seguinte,

ACORDO:

1.Admitir o recurso de reposición interposto pola UTE Escor S.L.e Soil Recovery S.L contra 
o acordo do Pleno do Concello  de Cambados de 10.11.2021 ao haberse interposto en 
tempo e forma.

2.Ratificar a desestimación da solicitude de suspensión do acordo do Pleno do Concello de 
Cambados de 10.11.2021 achegada pola UTE Escor S.L. e Soil Recovery S.L, dado que 
non se aprecia a concorrencia de ningunha das causas de nulidade de pleno dereito que 
establece o artigo 47.1 da Lei 39/2015, do 1 de outubro de procedemento administrativo 
común das administracións públicas, nin se aprecia que da execución da resolución do que 
pretende a suspensión se lle  puideran causar ao recorrente prexuízos de imposible  ou 
difícil reparación, de acordo co artigo 117 da Lei 39/2015 do 1 de outubro de procedemento 
administrativo común das administracións públicas.

3.Desestimar  o  recurso  de  reposición  pola  motivación  exposta  nos  antecedentes  da 
presente Resolución.

4.Notificar a presente Resolución á mercantil interesada.

4.-  Expediente  2813/2019.  Modificación  de  acordo  de  dedicación  exclusiva  da 
Alcaldía

O Sr.  Secretario  da  conta  do  ditame  da  Comision  Informativa  de  Muller,  Igualdade  e 
Réxime Interior por dous votos a favor de PsdeG-PSOE, BNG e cinco abstencións dos 
grupos municipais de PP, Somos Cambados e Grupo Mixto Cambados Pode do seguinte 
tenor literal,

“O  Pleno  do  Concello  de  Cambados  adoptou,  en  sesión  celebrada  o  pasado 
24.07.2019 acordo do seguinte tenor literal, “Aprobar a adicación exclusiva e unha 
retribución bruta anual de 40.000 euros para Dna. Fátima Abal Roma en atención a 
súa responsabilidade como alcaldesa de Cambados.”  Unha vez aceptada a citada 
dedicación  por  parte  da  Sra.  Alcaldesa  foi  dada  de  alta  o  pasado  01.08.2019 
exercendo ese cargo en réxime de dedicación exclusiva e percibindo as retribucións 
correspondentes ata a data do seu cese que se produciu o pasado 11.01.2022. O 
Pleno do Concello de Cambados acordou, pois, que a alcaldía se desempeñaría en 
réxime de dedicación exclusiva establecéndose a cuantía da súa retribución  bruta 
anual en 40.000 euros, en atención á responsabilidade do cargo.
Visto que resulta preciso adaptar o acordo adoptado á previsión do disposto no 
artigo  75  da
Lei 7/1985 do 2 de abril e 13 do Real Decreto 2568/1986 do 28 de novembro que 
regulan  a
competencia  plenaria  para  determinar  a  relación  de  cargos  da Corporación  que 
poderán
desempeñarse  en  réxime  de  dedicación  exclusiva  e,  por  tanto,  con  dereito  a 
retribución
fixando  estas, aclarándose  que  non  procede  nominar  á  persoa  que  en  cada 
momento  a  poida
ocupar, e polo que se propón a adopción do seguinte, ACORDO:
Modificar o acordo do Pleno do Concello de 24.07.2019 establecéndose a dedicación 
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exclusiva  da alcaldía cunha retribución bruta anual de 40.000 euros anuais en 
atención á
responsabilidade e dispoñibilidade que é inherente ao cargo.”

O Sr. Alcalde di que se trata de adaptar o acordo de dedicación en favor da alcaldía e non 
de forma nominativa en favor da alcaldesa saínte, tal e como se planteaba.

O Sr.  Abal  Varela  (Cambados Pode)  di  que no seu día  votaron a  favor  e  lles  parece 
razoable o que se plantea.

O Sr. Gonzalez Roma (BNG) di que enteden que a proposta é en favor da alcaldía e non 
nominativa e por isto van votar a favor, igualmente.

O Sr. Cordal Rodríguez di que Somos Cambados  tamén votará a favor da proposta.

O Sr. Aragunde Aragunde (PP) di que van votar a favor e lembra que grazas ao PP a 
alcaldesa  contou  cunhas  restribucións.  Entendemos  que  Cambados  debe  contar  cun 
alcalde con dedicación plena non obstante, considera, botouse en falta unha chamada á 
oposición para consultar acerca do particular.  Di poñerse a disposición da alcaldía para 
calquer cuestión que se lles quera consultar.

Sometido a votación o Pleno, por unanimidade dos seus membros adopta o seguinte,

ACORDO:

Modificar  o  acordo  do  Pleno  do  Concello  de  24.07.2019  establecéndose  a 
dedicación exclusiva da alcaldía cunha retribución bruta anual de 40.000 euros 
anuais en atención á
responsabilidade e dispoñibilidade que é inherente ao cargo.

5.- Expediente 2813/2019. Nomeamento de representante da Corporación en órgano 
colexiado supramunicipal: GDR Salnés

O Sr. Alcalde retira o punto da orde do día por cuestións de mantemento da paridade no 
órgano de representación.

6.-  Expediente  4963/2021.  Proposta  do  Grupo  Municipal  Cambados  Pode  para 
mellorar a transparencia e a participación democrática

Dáse conta do escrito presentado, sometido a ditame da Comisión Informativa de Muller, 
Igualdade e Réxime Interior, favorable por un voto a favor do concelleiro integrado no grupo 
mixto  Cambados  Pode  e  seis  abstencións  dos  concelleiros  integrados  nos  grupos 
municipais de PsdeG-PSOE, Somos Cambados, BNG e PP e no que se recolle o seguinte:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

A transparencia, o acceso á información pública e as normas de bo goberno deben ser os eixos 
fundamentais de toda acción política. Só cando a acción dos responsables públicos sométese a 
escrutinio, cando os cidadáns poden coñecer como se toman as decisións que lles afectan, 
como se  manexan  os  fondos  públicos  ou  baixo  que  criterios  actúan  as  nosas  institucións 
poderemos falar do inicio dun proceso no que os poderes públicos comezan a responder a 
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unha sociedade que é crítica, esixente e que demanda participación dos poderes públicos. Os 
países con maiores niveis en materia de transparencia e normas de bo goberno contan con 
institucións máis fortes, que favorecen o crecemento económico e o desenvolvemento social.  
Nestes países, os cidadáns poden xulgar mellor e con máis criterio a capacidade dos seus 
responsables  públicos  e  decidir  en  consecuencia.  Permitindo  unha  mellor  fiscalización  da 
actividade pública contribúese á necesaria rexeneración democrática, promóvese a eficiencia e 
eficacia das administracións e favorécese o crecemento económico.

Xa  entrando  no  eido  local  nas  últimas  semanas  xenerouse  moitísima  preocupación  e 
indignación da veciñanza cambadesa cando se decataron que a nova rotonda de O Pombal 
custou case 50.000 €uros. Algo difícil de explicar dada a pouca envergadura da súa estrutura 
civil.  Os  veciños  demandan  máis  información  sobre  a  contratación,  en  particular  tódolos 
contratros menores de obras, servizos, etc. Para deste xeito poder analizar e ter criterio para se 
o consideran oportuno actuar en consecuencia. 

Tamén provocou moitísima indiganción e rabia entre os veciños cambadeses que o goberno 
municipal  non solicitara as subvencións  do Plan Ágora e Reacpon,  nas que o Concello  de 
Cambados podería optar a case 1 millón de €uros. Para máis inri a Deputación de Pontevedra 
emitiu un informe no que acreditan que ningún membro do equipo de goberno municipal acudiu  
ás reunións informativas que convocou o ente provincial. 

Xa dende un punto de vista máis particular a plataforma veciñal Cambados Pode presentou 
unha moción para debater neste Pleno na que se pedía establecer a periodicidade mensual dos 
Plenos ordinarios e que foi ditaminada na Comisión Informativa do mes de Xullo deste ano e 
que a señora Presidenta do Pleno de Cambados decidiu arbitrariamente non incluír na orde do 
día dos plenos de xullo, setembro e extraordinario do mes de novembro. 

No portal de transparencia atopamos menús baleiros como o apartado da “Axenda institucional  
da  Alcaldesa”  e  no  menú  economía-contratación  vemos  que  non  temos  disponible  para  a 
veciñanza tódolos contratos menores celebrados polo goberno municipal. 

Á vista do exposto nesta presentación de motivos consideramos que o Pleno debe acordar o 
seguinte:

O PLENO DA CORPORACIÓN ACORDA: 
1º.- Instar á Alcaldesa a incluír na orde do día do pleno ordinario seguinte ao que se debata 
esta  iniciativa  a  moción  titulada:  “MOCIÓN  PARA  DETERMINAR  E  ESTABLECER  A 
PERIODICIDADE MENSUAL DAS SESIÓNS ORDINARIAS DO PLENO DO CONCELLO DE 
CAMBADOS” de 4 de xuño do 2021 ditaminada na comisión informativa de Muller, Igualdade e 
Réxime interior celebrada o 19 de xullo do 2021. 
2º.-  Instar  á  Alcaldesa  e  ao  equipo  de  goberno  municipal  a  que  publiquen  no  Portal  de 
Transparencia  do  Concello  de  Cambados  tódolos  contratos  menores  celebrados  de  forma 
trimestral. 
3º.- Instar á Alcaldesa de Cambados a que publique a súa actividade institucional pública no 
menú que xa está especificamente creado dentro do Bloque de Relación cos Cidadáns do 
Portal de transparencia do Concello de Cambados. Esta información manterase pública, como 
mínimo, durante un ano.”

O Sr. Abal Varela (Grupo Mixto Cambados Pode) da lectura parcial o texto da proposta e 
fragmentos da exposición de motivos da Lei de transparencia.
Afirma que na lexislatura pasada do catropartito adoptáronse para o fomento información 
pública e da transparencia.
Da conta  da presentación  dunha  moción para  establecer  a  periodicidade  mensual  dos 
Plenos que non se chegou a incluír na orde do día o que, considera, foi a primeira vez que 
se estableceu unha censura no Concello pola non inclusión duha moción.
Como segundo punto solicita a publicidade trimestral dos contratos menores no portal de 
transparencia tal e como establece a citada Lei de transparencia.
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(As 21:30 horas incorpórase á sesión á Sra. Fernández Pérez).

Di que o 09.08.2021 presentou unha solicitude de información acerca de se o Concello de 
Cambados presentara solicitudes de axudas ao abeiro dos Plans Agora e Reacpon e se o 
Concello participara nas reunións informativas dos mesmos, e se lle informara de quen 
acudíu algo ao que non se lle contestou. Di parecerlle curioso que foi a única solicitude de 
información á que non se lle contestou a diferencia do sucedido coa Deputación que si 
contestou a este respecto.

O Sr. González Roma (BNG) di amosarse de acordo de todo aquilo que vaia en favor da 
transparencia das institucións públicas. Fai referencia a que aquí se vendeu e se gastaron 
moitos  cartos  en  páxinas  de  periódicos  falando  de  transparencia  e  a  día  de  hoxe  a 
información  que  se  amosa  por  parte  do  Concello  no  portal  de  transparencia  é 
decepcionante.

Fai referencia a datos atrasados; á falta de publicación das actas de Xunta de Goberno 
Local desde febrero de 2020; non se da conta de gastos de eventos que antes se tiñan en 
conta… 

En relación ao primeiro dos puntos, considera, non debe ser obxecto de debate nun Pleno 
e si obxecto de negociación política. Plantea a retirada do primeiro punto por este motivo e 
afirma que, de retirarse, votarán a favor e senón se absterán.

O Sr. Cordal Rodríguez (Somos Cambados) di que si asistiu as tres reunión telemáticas do 
Plan Ágora.

A Sra. Abal Roma (PsdeG-PSOE) di que si se lle contestou que se asistiu a reunión do 
Reacpon.

O  Sr.  Charlín  Trigo  (Somos  Cambados)  di  que  as  tarefas  relativas  á  transparencia  e 
publicidade dos Plenos conleva un tempo e un traballo.

Da  conta  da  publicación  de  976  anuncios  entre  os  que  se  atopan  todos  aquelos 
documentos que por Lei deban levar aparellada publicidade. Di que as actas da Xunta de 
Goberno Local deixaron de publicarse a raíz dunha resolución da Axencia de Protección de 
Datos que comunicaba que non se podían facer públicos eses datos.

Di que a media de visitas diarias ao Portal de Transparencia é de 150 aínda que recoñece 
certas eivas referíndose expresamente aos contratos menores e alega falta de tempo. 

Defende  que  Cambados  foi  precursor  na  publicidade  dos  Plenos  e  en  materia  de 
transparencia na comarca.

O Sr.  Aragunde  Aragunde  (PP)  di  que van votar  a  favor  da proposta  con  matices  en 
relación ao punto 1º. En relación á publicación dos contratos menores deberase contratar 
os técnicos para que leven a cabo esa labor, non pide que a teñan que facer os políticos. 
En relación  ao Plan  Agora e Reacpon,  considera  que o trascendente  non é  asistir  ás 
reunións senón que o grave é non acollerse a estes plans.

O Sr. Alcalde defende que o Pleno 15.07.2019 estableceu a periodicidade mensual dos 
Plenos  e,  posteriormente,  en  Comisión,  acordouse  celebrar  Pleno  extraordinario  cando 
houbese asuntos pendentes de tratar, algo que se cumpriu. Di que o ano pasado cáseque 
celebrouse un Pleno mensual (nove). A día de hoxe non existen mocións pendentes de 

C
od

. V
al

id
ac

ió
n:

 A
PA

ZL
N

ZY
3W

G
LH

TY
3S

C
34

T2
N

92
 | 

C
or

re
cc

ió
n:

 h
ttp

s:
//c

am
ba

do
s.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.g

al
/ 

D
oc

um
en

to
 a

si
na

do
 e

le
ct

ro
ni

ca
m

en
te

 d
es

de
 a

 p
la

ta
fo

rm
a 

xe
st

io
na

 e
sP

ub
lic

o 
| P

áx
in

a 
16

 a
 2

4



tratar  e celebrar  Plenos  mensuais  sobrecargaría  Secretaría  con trámites  de comisións, 
convocatorias e actas e incide en que se cumpriu e permanece vixente o compromiso de 
celebrar  Plenos  extraordinarios  cando  haxa  asuntos  pendentes  que  reclamen  a  súa 
celebración.

En canto á  publicidade  dos contratos menores fai  referencia  a  unha carga de traballo 
importante  para  materializalo,  a  que  se  trata  dun  traballo  pendente  e  que  temos  que 
poñernos ao día con iso. Fai referencia tamén á posibilidade de consulta dos mesmos que 
lle asiste como membro da Corporación. En relación á publicidade da axenda institucional 
di non ter inconvinte en facela pública.
En relación á contestación da Deputación di que non se gardan rexistros das asistencias.

O  Sr.  Abal  Varela  (Grupo  Mixto  Cambados  Pode)  manifesta  que  a  contestación  da 
Deputación  di  literalmente  que  “non  constan  datos  de  participación  ás  reunións 
informativas”, e que el interpreta que non asistiron.

Pide que se coordine cos técnicos a publicidade dos contratos menores e que se avance 
neste senso.

No punto número un non se pide que as sesións sexan mensuais senón que o Pleno poida 
debater sobre este asunto e se inclúa na orde do día. Di parecerlle gravísimo que non se 
inclúan  as  mocións  na  orde  do  día  por  por  consideralo  ir  en  contra  da  esencia  da 
democracia aínda que sexa probable que non se aprobe. 

Considera que se deba votar do asunto que sexa. Agradece os votos a favor do Partido 
Popular e a abstención do BNG neste asunto.

O Sr. González Roma (BNG) di reiterarse no antedito. Di que o BNG presenta mocións 
para que se aproben e porque está convencido delas, non lle parece lícito o razoamento do 
Sr. Abal de que que a moción non vaia ser aprobada e considera que é a súa laboura a de 
convencer ao resto para que as propostas saian aprobadas.

Pide que se retire o primeiro punto xa que, considera, plantea moitas dúbidas tendo en 
conta ademáis que a iniciativa lle corresponde á alcaldía e que se está a impoñer unha 
moción. Incide na idea de mellorar e actualizar o portal de transparencia.

O  Sr.  Charlín  Trigo  (Somos  Cambados)  da  conta  da  carga  de  traballo  do  persoal  do 
Concello para cumprir coas obrigas de transparencia e refírese a non publicación da conta 
do Albariño na etapa de pandemia. Defende a utilidade do Portal de Transparencia.

A Sra. Abal Roma (PsdeG-PSOE) denuncia o descoñecemento do Sr. Abal Varela acerca 
do funcionamento do Concello no relativo ás competencias atribuídas polo Regulamento 
Orgánico e o ROF á alcaldía para formar a orde do día das sesións.

O Sr. Abal Varela (Grupo Mixto Cambados Pode) di que non vai contestar a Sra. Abal 
Roma e di agradecer o voto favorable do Partido Popular e a abstención do BNG neste 
punto.

Sometido a votación o Pleno por oito votos a favor dos concelleiros integrados nos 
grupos municipais de PP e Grupo Mixto Cambados Pode e nove abstencións dos 
concelleiros integrados nos grupos municipais de PsdeG-PSOE, Somos Cambados 
e BNG adopta o seguinte,
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ACORDO:

1º Instar á Alcaldesa a incluír na orde do día do pleno ordinario seguinte ao que se 
debata  esta  iniciativa  a  moción  titulada:  “MOCIÓN  PARA  DETERMINAR  E 
ESTABLECER A PERIODICIDADE MENSUAL DAS SESIÓNS ORDINARIAS DO 
PLENO DO CONCELLO DE CAMBADOS” de 4 de xuño do 2021 ditaminada na 
comisión informativa de Muller, Igualdade e Réxime interior celebrada o 19 de xullo 
do 2021. 

2º Instar á Alcaldesa e ao equipo de goberno municipal a que publiquen no Portal  
de Transparencia do Concello de Cambados tódolos contratos menores celebrados 
de forma trimestral. 

3ºInstar á Alcaldesa de Cambados a que publique a súa actividade institucional 
pública no menú que xa está especificamente creado dentro do Bloque de Relación 
cos  Cidadáns  do  Portal  de  transparencia  do  Concello  de  Cambados.  Esta 
información manterase pública, como mínimo, durante un ano.

7.-  Expediente  165/2022.  Proposta  do  Grupo  Municipal  do  PSdeG-PSOE  para 
adhesión á iniciativa "Contra o maltrato tolerancia cero " (Compromiso A3 e Mutua 
Madrileña)

Dáse conta do escrito presentado, sometido a ditame da Comisión Informativa de Muller, 
Igualdade e Réxime Interior, favorable por tres votos a favor dos concelleiros integrados 
nos grupos municipais de PsdeG-PSOE, Somos Cambados e BNG e catro abstencións dos 
concelleiros integrados nos grupos municipais de PP e Grupo Mixto Cambados Pode e no 
que se recolle o seguinte:

“Exposición de motivos
A violencia de xénero e a desigualdade seguen a imperar na nosa sociedade. Segundo os 
datos da Macroenquisa de Violencia sobre a Muller de 2019 da Delegación do Goberno 
contra a Violencia de Xénero e o Centro de Investigacións Sociolóxicas, determina que o 
32.4% das mulleres españolas (6,6 millóns) foron  maltratadas física, sexual, psicolóxica ou 
económicamente pola súa parella ou exparella e un 2,2%, violadas.

En cifras,  segundo esta macroenquisa,  1 de cada 3 mulleres  é vítima de violencia  de 
xénero (en calquera das súas acepcións: física, psicolóxica, sexual, patrimonial, vicaria …), 
case 3 millóns son vítimas de malos tratos físicos ou violencia sexual por parte da súa 
parella ou exparella, delas, só o 21.7% denunciou estes feitos, e a porcentaxe descende ao 
5.4% cando o agresor é a parella actual da vítima. Más de 1,68 millóns de menores viven 
en fogares nos que a nai sofre violencia de xénero e no 51.7% dos casos, o maltrato da nai 
foi “acompañado” da violencia do agresor contra os e as menores, sexan ou non os seus 
descendentes.

As mulleres con discapacidade, extranxeiras, do mundo rural, nenas, ancianas, adictas ao 
consumo de determinadas sustancias, de etnia xitana, etc, son mulleres que pertencen a 
un  grupo  moito  máis  vulnerable  respecto  á  violencia  de  xénero  e  están  sometidas  a 
maiores discriminacións e desigualdades na súa vida cotidiá.
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Ademáis más de 8 millóns de mulleres en España maiores de 16 anos, nalgún momento da 
súa vida foron vítimas de acoso sexual.

O ano 2021, rematou coa cifra máis baixa de mulleres asasinadas por violencia de xénero 
desde que se comezou a rexistrar o seu número, no ano 2003. Pese a ese descenso, 43 
mulleres  resultaron  asasinadas  deixando  en  situación  de  orfandade  a  30  menores.  O 
número  de  menores  asesinados,  sen  embargo,  se  duplicou  dando  lugar  a  un  novo 
concepto de violencia contra a muller: a violencia vicaria.

Debido ás campañas de prevención e sensibilización levadas a cabo en diferentes sectores 
da  nosa  sociedade,  vemos  que  algo  empeza  a  mudar,  pero  queda  moito  camiño  por 
percorrer, sobre todo en canto ao compromiso pola igualdade, a erradicación da violencia 
de xénero e a protección á infancia (a pesar da recente aprobación da LO 8/2021 de 4 de 
xuño).  Todas as actuacións que se levan a cabo son necesarias para poder conseguir 
desde todos os ámbitos da sociedade acabar con esta lacra, e é por eso que desde o 
Concello  de  Cambados  queremos  seguir  avanzando  con  políticas  de  igualdade, 
visibilización e apoio a mulleres, empoderamento feminino e sobre todo seguir na loita para 
a  erradicación  de  todos  os  tipos  de  violencia  de  xénero  na  nosa  contorna,  como  o 
estivemos a facer ata o de agora, sendo incluso este Concello pioneiro en toda a provincia 
en determinadas iniciativas a prol  da igualdade e da protección a mulleres e menores, 
como no caso da instalación do Punto Morado desde o ano 2018.

é por iso, que queremos dar un paso máis adiante e asumir maiores compromisos como 
administración máis próxima á cidadanía, presentando ante o PLENO DO CONCELLO DE 
CAMBADOS a seguinte Proposta:

1.- Adherirnos á iniciativa posta en marcha por Antena 3 Noticias e a Fundación Mutua 
Madrileña, “Municipios contra el Maltrato, Tolerancia Cero”.

2.- Aprobar o compromiso número 1 do formulario de adhesión, que di literalmente: “Este 
es un municipio que contra el maltrato a las mujeres tiene tolerancia cero. Se protegerá a 
las víctimas y se colaborará a perseguir a los maltratadores con la Justicia y con la Policía. 
Y se realizarán todos los esfuerzos que pueda realizar este Ayuntamiento para evitar que 
en este municipio se produzca ningún maltrato a las mujeres”.

3.- Comprometerse públicamente a cumprir os demáis requisitos solicitados para formar 
parte  de  Municipios  contra  o  Maltrato,  algúns  deles  xa  postos  en  marcha  polo  nosos 
Concello hai auns anos, e que son os seguintes:

1. Producir e instalar ao menos un dos sinais de “Municipio Contra el Maltrato Tolerancia 
Cero”,  ben  nas  entradas  do  pobo,  ou  nunha  zona  céntrica.  *Este  compromiso  é 
obrigatorio.

2. Escribir nalgún/s pasos de peóns mensaxes contra a violencia de xénero.

3. No caso de producirse unha vítima mortal  de maltrato,  este Concello  decretará luto 
oficial e promoverá unha concentración popular de repulsa na porta do Concello ou nun 
lugar céntrico.

4. Este  Concello,  na  medida  das  súas  posibilidades,  realizará  un  programa  de  axuda 
laboral ás vítimas de maltrato.

5. No caso de que o Municipio dispoña dun Centro de Atención Primaria, este Concello se 
asegurará  de  que  os  sanitarios  poidan  ter  formación  e  un  protocolo  de  atención  a 
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vítimas de violencia de xénero.  De  non existir  Centro de Atención Primaria,  tamén 
poderá ser a Policía Local a que reciba esta formación.

6. O municipio colocará cartelería formativa á xuventude contra o maltrato e realizará ao 
menos unha acción formativa dirixida a este colectivo de forma anual.

7. O municipio promoverá, ao menos unha vez ao ano,  unha conferencia ou charla no 
Concello ou nun local público enfocado ás mulleres e o que deben facer en caso de ser 
vítimas de maltrato ou coñecer un caso alleo.

8. Outros compromisos contra a violencia de xénero iniciativa deste Concello.

4.- Remitir o resultado deste acordo plenario a A3Media para seguir coa tramitación da 
adhesión á “Campaña Municipios contra el  maltrato, Tolerancia Cero” para que o noso 
Concello se visibilice ante as vítimas como administración cercana á cal acudir en caso de 
sufrir violencia de xénero.”

A Sra. Abal Roma (PsdeG-PSOE) di querer facer unha mención especial a exalcaldesa de 
Porriño, Eva de la Torre, falecida na data de hoxe, dando traslado das condolencias á súa 
familia. Di que a política foi moi inxusta con ela e lembra as dificultades persoais que tivo 
que padecer no exercizo do cargo.
(As 22:02  suspéndense  a  sesión  temporalmente  que  se reanuda  novamente  ás  22:15 
horas)

Da conta da proposta  de adhesión  a esta iniciativa  en contra do maltrato a través de 
compromisos que son sinxelos de cumprir. Da lectura aos acordos a adoptar e incide en 
que moitos deles xa se están a cumprir.

Sometido a proposta a votación o Pleno, por unanimidade dos seus membros adopta o 
seguinte,

ACORDO:

1.- Adherirnos á iniciativa posta en marcha por Antena 3 Noticias e a Fundación Mutua 
Madrileña, “Municipios contra el Maltrato, Tolerancia Cero”.

2.- Aprobar o compromiso número 1 do formulario de adhesión, que di literalmente: “Este 
es un municipio que contra el maltrato a las mujeres tiene tolerancia cero. Se protegerá a 
las víctimas y se colaborará a perseguir a los maltratadores con la Justicia y con la Policía. 
Y se realizarán todos los esfuerzos que pueda realizar este Ayuntamiento para evitar que 
en este municipio se produzca ningún maltrato a las mujeres”.

3.- Comprometerse públicamente a cumprir os demáis requisitos solicitados para formar 
parte  de  Municipios  contra  o  Maltrato,  algúns  deles  xa  postos  en  marcha  polo  nosos 
Concello hai auns anos, e que son os seguintes:

1. Producir  e  instalar  ao  menos  un  dos  sinais  de  “Municipio  Contra  el  Maltrato 
Tolerancia  Cero”,  ben  nas  entradas  do  pobo,  ou  nunha  zona  céntrica.  *Este 
compromiso é obrigatorio.

2. Escribir nalgún/s pasos de peóns mensaxes contra a violencia de xénero.

3. No caso de producirse unha vítima mortal de maltrato, este Concello decretará luto 
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oficial e promoverá unha concentración popular de repulsa na porta do Concello ou 
nun lugar céntrico.

4. Este Concello, na medida das súas posibilidades, realizará un programa de axuda 
laboral ás vítimas de maltrato.

5. No  caso  de  que  o  Municipio  dispoña  dun  Centro  de  Atención  Primaria,  este 
Concello se asegurará de que os sanitarios poidan ter formación e un protocolo de 
atención  a  vítimas de  violencia  de  xénero.  De   non  existir  Centro  de  Atención 
Primaria, tamén poderá ser a Policía Local a que reciba esta formación.

6. O municipio colocará cartelería formativa á xuventude contra o maltrato e realizará 
ao menos unha acción formativa dirixida a este colectivo de forma anual.

7. O municipio promoverá, ao menos unha vez ao ano, unha conferencia ou charla no 
Concello ou nun local público enfocado ás mulleres e o que deben facer en caso de 
ser vítimas de maltrato ou coñecer un caso alleo.

8. Outros compromisos contra a violencia de xénero iniciativa deste Concello.

4.- Remitir o resultado deste acordo plenario a A3Media para seguir coa tramitación da 
adhesión á “Campaña Municipios contra el  maltrato, Tolerancia Cero” para que o noso 
Concello se visibilice ante as vítimas como administración cercana á cal acudir en caso de 
sufrir violencia de xénero.

8.- Expediente 245/2022. Proposición interesando da Xunta de Galicia a contratación 
dunha coidadora a tempo completo na EEI da Pastora

O Sr.  Secretario  da  conta  da  proposta,  manifestando  a  necesidade  de  ratificar  a  súa 
inclusión na orde do día

O Pleno,  de  acordo  co disposto  no  artigo  82.3  do  Real  Decreto  2568/1986  do  28  de 
novembro, por unanimidade dos seus membros, acorda ratificar a inclusión na orde do día 
do expediente anterior.

O Sr. Patricio Rei (Somos Cambados) da lectura ao texto da proposta sometida a Pleno:

“Exposición de motivos:
Na EEI da Pastora hai  escolarizados dous nenos con necesidades de apoio.  A ANPA e o
profesorado leva solicitando dende hai meses unha coidadora a tempo completo para atender
as necesidades de apoio de estes nenos.

Uns meses despois da solicitude, a Consellería de Educación dálles a “solución” de compartir
coidadora co CEIP Magariños, estando de 12 a 13:30h no EEI da Pastora e o resto do tempo
no CEIP Magariños.

A ANPA e o profesorado de dito colexio ve totalmente insatisfactoria esta “solución” xa que
recorta tempo no colexio Magariños e na Pastora, ademais de que o tempo que esta no seu
centro é insuficiente, xa que non está nin sequera cando mais o precisan, que é nas horas da
merenda. A parte da evidencia de que as necesidades educativas non quedan cubertas, está
tamén o risco de contaxios COVID, ao estar está coidadora todos os días en ámbalas dúas
escolas.
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Vese que é unha decisión totalmente inacertada e discriminatoria, xa que o fan por recortar
prazas e, polo tanto, por interese económico, sen ter en conta as necesidades educativas dos
nenos e nenas do centro.  Ademais de que os nenos e nenas da EEI da Pastora teñen os
mesmos dereitos que outros alumnos matriculados noutros centros escolares onde si teñen
coidadora a tempo completo.

Polo  tanto,  a  ANPA e  o  profesorado  do EEI  da  Pastora,  solicita  unha  coidadora  a  tempo
completo.

Por todo o anteriormente exposto, proponse á Corporación Municipal de Cambados a adopción
do seguinte ACORDO por parte do Pleno:

1.  A  Corporación  municipal  do  Concello  de  Cambados  sumase  as  reivindicacións  da
ANPA  e  o  Profesorado  da  EEI  da  Pastora  na  demanda  dunha  coidadora  a  xornada
completa no centro.
2. A Corporación municipal do Concello de Cambados insta a Xunta de Galicia a que 
dote
o centro EEI da Pastora dunha coidadora para o centro a xornada completa, e que
cubra a totalidade da xornada lectiva sen ter que desprazarse a outros centros.
3. O Concello de Cambados sumase a campaña informativa e de recollida de firmas 
cara
a cidadanía que iniciou a ANPA e o Profesorado da EEI da Pastora, para reclamar 
que
se incorpore a xornada completa unha coidadora a xornada completa no seu centro.
4. Que o presente acordo, unha vez aprobado polo Pleno da corporación municipal 
de
Cambados, se lle de traslado do mesmo a Delegación Provincial de Educación da
Xunta de  Galicia  en Pontevedra,  a  ANPA e o Profesorado da EEI  da Pastora  do
Concello de Cambados.”

O Sr. Abal Varela (Grupo Mixto Cambados Pode) di  amosarse a favor desta demanda 
dunha traballadora a tempo completo para atender a esta necesidade e amosa o seu firme 
apoio a esta iniciativa.

O Sr. González Roma (BNG) di que votarán a favor e o apoio aos pais que ven como os 
seus fillos non teñen a axuda para poder desenvolverse coma o resto na liña da iniciativa 
presentada o pasado 21.12.2021 no Parlamento de Galicia. 

Fai unha reflexión e considera que isto non se trata dunha decisión política, e non técnica, 
dun modelo non que prima o individuo sobre o colectivo. Defende un modelo en que primen 
os servizos públicos de calidade para os que hai que destinar recursos e medios.

O Sr. Aragunde Aragunde (PP) di que van votar a favor ao coñecer as necesidades do 
colexio e dun colectivo que precisa desa axuda.

Da conta de xestións realizadas a este respecto perante o Xefe Territorial de Educación 
que coincide na necesidade e que trasladou que a cuestión depende de Función Pública. 

Di que lle puxeron de manifesto a problemática das baixas existentes nas plantillas e que 
lle trasladaron a idea de resolver o asunto o mais cedo posible.

(Ás 22:29 abandoa a sesión momentáneamente O Sr. Trigo Trigo), 
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O Sr. Patricio Rey (BNG) di agraceder o apoio dos grupos políticos municipais e critica os 
recortes practicados pola Xunta de Galicia

(Ás 22:30 reincorpórase á sesión o Sr Trigo Trigo).

O Sr. Aragunde Aragunde (PP) di que non replica ao asunto dos recortes por consideralo 
outro debate que non é o do obxecto da proposta sometida a votación.

Sometido  a  votación  o  Pleno,  por  unanimidade  dos  seus  membros,  adopta   o 
seguinte,

ACORDO:

PRIMEIRO.-  A  Corporación  municipal  do  Concello  de  Cambados  súmase  as 
reivindicacións da ANPA e o Profesorado da EEI da Pastora na demanda dunha coidadora 
a xornada completa no centro.

SEGUNDO.- A Corporación municipal do Concello de Cambados insta a Xunta de Galicia a 
que dote o centro EEI da Pastora dunha coidadora para o centro a xornada completa, e 
que cubra a totalidade da xornada lectiva sen ter que desprazarse a outros centros.

TERCEIRO.- O Concello de Cambados sumase a campaña informativa e de recollida de 
firmas  cara
a cidadanía que iniciou a ANPA e o Profesorado da EEI da Pastora, para reclamar que
se incorpore a xornada completa unha coidadora a xornada completa no seu centro.

CUARTO.-  Que  o  presente  acordo,  unha  vez  aprobado  polo  Pleno  da  corporación 
municipal  de  Cambados,  se  lle  de  traslado  do  mesmo  a  Delegación  Provincial  de 
Educación da Xunta de Galicia en Pontevedra, a ANPA e o Profesorado da EEI da Pastora 
do Concello de Cambados.

B) ACTIVIDADE DE CONTROL 

Dación  en  conta  das  Resolucións  dictadas  pola  Alcaldía  (Do  23/11/2021  ata  o 
24/01/2022)

O Pleno dase por enterado

C) ROLDA DE INTERVENCIÓNS LIBRES 

O Sr. González Blanco (PP) plantea as seguintes,

Preguntas:

-Si se vai solucionar un problema coa rede de sumidoiros no lugar da Balsiña (Oubiña)

-Situación acerca da desaparición do cartel indicativo de Cambados á entrada de Oubiña 
desde Pontearnelas
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O Sr. Alcalde di que toma nota do asunto e tentará solucionarse.

O Sr. Aragunde Aragunde (PP) solicita se existen prazos para  a execución da actuación 
da rúa Pacheca,

O Sr. Alcalde di que se contestará por escrito.

O Sr.  Abal  Varela  solicita  que se leven a puro efecto algunas mocións pendentes  de 
execución.

E non tendo máis asuntos que tratar, o Sr. Alcalde da por rematada a sesión, na data e hora 
indicada  no  encabezamento,  de  todo  o  que  eu  como  secretario,  dou  fe  extendendo  a 
presente acta, a reserva dos termos que resulten da súa aprobación, segundo o disposto no 
artigo 206 do R.O.F.

DOCUMENTO ASINADO ELECTRÓNICAMENTE 
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